

Referat fra møde i trampestisgruppen
Onsdag d. 22 november 2023 kl. 17 i Bådlauget.

Tilstede: Peter Trier, Niels Fynbo, Jette Maja Porting, Mogens Johansson, Susanne Lykke Petersen, Anita Roed og Marianne Klug-Andersen (ref.)

Dagsorden:

1. Godkendelse af dagsorden, ordstyrer og referent
2. Opfølgning på referatet fra sidste møde d. 27/9-23
3. Turismeprojektet og tilbagemeldingen fra kommunen (vedhæftes)
4. Grej kursus afklaring af dato / deltagere. Orø fællesjord vil gerne være med
5. Salvig og ændring i pæle placering
6. Susanne problem med hundeluftes adfærd på matriklen
7. Birgit Larsons henvendelse angående sti bredde
8. Input til opdatering af Orø kortet
9. Eventuelt

Ad. 1)

Dagsorden blev godkendt, Jette blev ordstyrer og Marianne referent.

Ad. 2)

Der er forsat nogle hængere i forhold til aftalepunkter fra sidste møde (d. 27/9-23). 3) Langdal 9: Niels tager kontakt til foråret. 4) Bænken på nordspidsen: er pt i orden, men holder nok ikke længe. 11) Hjertestis pjecer: Marianne følger op på nye pjecer i starten af det nye år.

Ad. 3)

Der er kommet en skematisk tilbagemelding fra kommunen på de kritik punkter / udfordringer, vi sendte til turismeprojektet omkring trampestis gruppens samarbejde med kommunen. Skrivet ved hæftes dette referat.

Vi anerkender, at kommunen har taget kritikken / udfordringerne til efterretning og forsøger at komme med tilbagemeldinger på, hvordan problemerne kan løses. Der er dog forsat en del ubesvarede punkter, som vi vil rykke for svar på.

Turismeprojektet virker pt uoverskueligt, og vi kan ikke gennemskue hvormeget fokus, der vil komme til at omhandle trampestierne. Gruppen aftalte, at vi ville gerne tilbyde os som tovholder ind i følgende initiativer:

- * Gangbroer der hvor der er brug for dette over fugtige områder
- * Slåning af stier, hvor slagklipper ikke kan slå p.g.a. fugtig underlag
- * Bedre skiltning af og om stierne
- * Mult-toilet opstilling ved stierne

Ad. 4)

Vi planlægger med at holde et grejkursus sidst på foråret 2024.

Peter står for planlægning af dette sammen med Kasper fra Holbæk kommune. Orø fælles jord vil også gerne deltage i kurset.

Det er vigtigt, at datoen bliver fundet i så godt tid, at dem der gerne vil deltage kan reserverer datoen.

Jette fra Hegnegården og Orø fællesjord har tilbudt at kurset kan holdes hos dem.

Ad. 5)

Salvig grundejerforenings formand har sammen med Marianne gennemgået opsætning og ændring af pæle til mærkning af trampestien i området.

Marianne har udarbejdet referat af beslutningerne, som skal godkendes af Salvig grundejerforenings bestyrelse, inden vi kontakter kommunen for at få lov til at flytte på pælene. Vi afvente forsat svar fra Salvig grundejerforening.

Ad. 6)

Susanne har haft en meget ubehagelig og krænkende oplevelse med en hundelufter, som overfusede hende i hendes have. Episoden er meldt til politiet.

Ad. 7)

Gruppen har fået en henvendelse fra Birgitte Larsen angående problemer med bredden, eller mangle af brede, på en sti, som går i nærheden af hendes matrikel. Problemet er ikke noget, som trampestis gruppen kan gå ind i. Vi henviser til, at Birgitte taget det op i sin grundejerforening og herigennem med kommunen.

Ad. 8)

Der er 5 små opdateringer til Orø kortet i forhold til stier og ruter for trampestierne. Marianne sender opdateringen til turist kontoret inden nytår.

Ad. 9)

Eventuelt:

- Dansk Vandre Lau vil gerne reklamere for vandreture på Orø. Peter tager kontakt til dem for at få dette koordineret.
- Vi skal undersøge om der kan / skal reklameres for Orøs vandre muligheder på andre platforme

Næste møde bliver onsdag d. 31. januar kl. 17 i bådlaugget.

Punketer til dagsorden:

- * Opfølgning på turisme projektet
- * Plan for skiltning af stierne
- * Skade- / forsikrings placering i forbindelse med frivilligt arbejde på stierne